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   fysiotherapeuten loopt leeg                 
                 

 

 

Geachte Kamerleden, 

 

Op 7 november aanstaande overlegt uw Kamer met de bewindspersonen van Volksgezondheid, Welzijn en 

Sport over de Eerstelijnszorg.  

 

Met grote urgentie vraagt het Koninklijk Nederlands Genootschap voor Fysiotherapie (KNGF) aandacht voor 

sterk toenemende tekorten aan fysiotherapeuten die dreigen in de eerstelijnszorg.  Dit is zeer schadelijk 

voor de patiënt die binnenkort geconfronteerd wordt met wachtlijsten en mogelijk zelfs zonder 

fysiotherapeut in de wijk komt te zitten. Daarnaast kan het tekort ontwrichtend werken op de 

eerstelijnszorg omdat huisartsen hun patiënten met bewegingsklachten niet meer bij de fysiotherapeut 

kwijt kunnen.  

 

Ook in de tweedelijnszorg gaan zaken spaak lopen. Daar zullen medisch specialisten mensen in de 

spreekkamer krijgen die daar niet thuis horen. Bovendien zullen zij na een operatie hun patiënten niet (goed) 

kunnen terugverwijzen naar de fysiotherapeut.  

 

Afgezien hiervan zal de uitvoering van het IZA en de Visie Eerstelijnszorg 2030 gaat haperen, omdat daarin 

de inzet van fysiotherapeuten is voorzien, die daarvoor onvoldoende beschikbaar gaan zijn. Samenwerking in 

de wijk en preventie komen onder druk te staan. 

 

Zorgwekkende daling aantal fysiotherapeuten door lage tarieven  

Het aantal fysiotherapeuten in Nederland neemt jaarlijks netto met duizenden tegelijk af1. Als er niet snel 

wordt ingegrepen, ontstaan er tekorten die nooit meer zijn in te halen. De oorzaak van het probleem zijn de 

zeer lage tarieven voor de fysiotherapeut in de eerstelijn. De inkomens zijn  de laatste jaren hier zo sterk 

gezakt dat velen het vak verlaten en iets anders gaan doen waarmee zij meer kunnen verdienen. 

 
  

 
1 Fysiovakbond FDV vreest leegloop in de fysiotherapie | Fysiovakbond FDV 

mailto:hoofdkantoor@kngf.nl
https://www.kngf.nl/
https://www.defysiotherapeut.com/
https://fysiovakbond.nl/nieuws/fdv-vreest-leegloop/
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De markt faalt, beteugeling noodzakelijk 

Al meer dan 15 jaar heeft de fysiotherapie te maken met marktwerking. De concurrentie tussen verzekeraars 

onderling heeft extreme druk gelegd op de tarieven. Dat klinkt mooi voor de verzekeraar en de patiënt, maar 

is het niet. De lage tarieven pakken averechts uit. Die zijn nu zó laag dat de maatschappij daar schade van 

ondervindt.  

 

De oorzaak van de lage tarieven is marktfalen, het op hol slaan van de marktwerking met averechtse, 

schadelijke gevolgen. De markt verdrijft de fysiotherapeuten uit de eerstelijnszorg.  

 

Het KNGF stelt níet het zorgstelsel ter discussie, maar benadrukt de noodzaak om dit marktfalen aan te 

pakken. De markt dient beteugeld te worden. Daarom roepen we de Nederlandse Zorgautoriteit (NZa) op 

om in zijn rol van marktmeester in te grijpen. Onze brief hierover aan de NZa voeg ik graag bij deze brief. 

 

Minimumtarieven om marktfalen te stoppen  

De zeer lage tarieven van nu worden veroorzaakt door marktfalen. Wij bepleiten dat de NZa 

minimumtarieven invoert voor de eerstelijnsfysiotherapie zodat het inkomensverschil tussen 

fysiotherapeuten in het ziekenhuis en in de wijk (ca. 25% verschil) wordt gedicht. Dit is cruciaal om voldoende 

fysiotherapeuten in de eerstelijn binnenboord te houden. Alleen als de uitstroom van nu wordt gestopt, blijft 

de fysiotherapeutische zorg in de wijk beschikbaar voor de patiënt.  

 

Spoedeisend 

Bij dit alles is haast geboden. De staatssecretaris is voornemens om onderzoek te doen naar het 

functioneren van de markt voor fysiotherapie op langere termijn, zo staat in de Verzamelbrief van het kabinet 

(d.d. 25 oktober jl.). En dat dit in het najaar van 2025 handvatten moet opleveren om de eerstelijnszorg te 

versterken. Voordat hierop vervolgens beleid wordt gemaakt dat concreet effect heeft, is het 2026/2027. 

 

De genoemde tijdlijn is veel te lang. Het kalf is aan het verdrinken en de put moet nú worden gedempt. 

Hoewel het beteugelen van de markt de taak is van de Nederlandse Zorgautoriteit, kunt u als Kamer helpen 

om versnelling in het proces te krijgen. 

 

De minister c.q. staatssecretaris kan de NZa een aanwijzing geven om: 

 
1. het onderzoek naar marktfalen met voorrang te verrichten, en 

2. de NZa te laten beslissen over de (mogelijkheid van) introductie  van minimumtarieven voor 
fysiotherapie. 

Wij doen een beroep op u als Kamer om het geschetste probleem hoog op de agenda van het kabinet en 

(indirect) de NZa te krijgen. 
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Voor een nadere toelichting kunt u contact opnemen met Martijn Hos, adviseur public affairs via 

m.hos@kngf.nl of 06-22379146. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

 

 

Lodi Hennink 

Voorzitter KNGF 

 

 

 

 

 

PS: de minister/staatssecretaris heeft recent aan de NZa gevraagd onderzoek te doen naar de marktwerking 

bij de paramedi. Daarbij ligt het accent op contractering. Dat is niet synoniem met een onderzoek naar 

marktfalen het op hol slaan van de markt met negatieve effecten voor de burger. De onderzoeksopdracht zou 

daarom geherdefinieerd moeten worden.  

 
- Bijlage: Brief KNGF aan NZa interventie marktfalen fysiotherapie 
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